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J.nr. $dossier_f2casenumber$  

Den 15. februar 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeris besvarelse af spørgsmål nr. 629 (MOF alm. del) stillet 12. 

januar 2021 efter ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 629 
”Hvad er ministerens svar til, at importen af billigere og dårlige udenlandsk kød til Danmark vil stige, 

når det danske kvalitetskød fra lukkede gårdbutikker og afgræsningsaftaler forsvinder på grund af rege-

ringens nye stærkt forhøjede gebyrer til tilsyn/syning/godkendelse mv. af kreaturer, der afgræsser græs-

arealer, umiddelbart forud for at slagtekvæget skal skydes på marken som indledning til slagtning og 

opskæring mv.?” 

Svar 

Det er vigtigt, at vi sikrer, at forbrugerne kan få lokale kvalitetsprodukter til en rimelig pris samtidig 

med, at vi sikrer, at danske landmænd har mulighed for at producere disse kvalitetsprodukter. Derfor 

er jeg glad for, at det har været muligt at skabe løsninger, så det også i fremtiden vil være økonomisk 

rentabelt for landmænd at have dyr til afgræsning.  

 

Med de nye løsninger er det derfor heller ikke min forventning, at importen af kød vil stige, fordi de 

landmænd, som i dag afsætter kød under diverse velfærdsmærker, fremover skal aftale slagtningen un-

der gårdslagtningsmodellen. 

 

Jeg skal endvidere henvise til min samtidige besvarelse af spørgsmål 624. 

 

 

 

 

Rasmus Prehn / Johan Kjølhede Overgaard 
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